
 

Geachte heer, mevrouw,  

 

Hierbij doen we u toekomen ons antwoord op de door dhr. J. Huisman van de 

SP gestelde vragen ex art. 38 RVO over de woon-werkruimte voor 

kunstenaars. De brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan. 

 

In december informeren wij uw raad conform afspraak over de voortgang 

rond onze Aanpak broedplaatsen. Daarin hebben we ook aandacht voor de 

situatie rond de ateliers in de binnenstad, waarover we al gedurende langere 

periode in gesprek zijn met de HvK en de betrokken wooncorporaties. 

 

1. In 1992 zijn 80 woon- en werkruimtes geoormerkt overgedragen aan 

de  woningcorporaties en sindsdien zijn er geen ruimtes meer 

bijgekomen en is het aantal zelfs gedaald naar 62. Is het college het 

met de SP eens dat verdere teruggang in ruimtes moet stoppen? Zo ja, 

hoe denkt het college een verdere teruggang tegen te gaan? Zo nee, 

waarom niet? 

 

In 2018 is de raad het rapport aangeboden (kenmerk 6934970 d.d. 18-7-2018) 

van de quickscan die we lieten uitvoeren naar de huisvestingssituatie van de 

creatieve sector in onze gemeente. Conclusie was dat er zowel in kwalitatief 

als kwantitatief opzicht geen tekort is aan broedplaatsen (waaronder ateliers). 

Het atelierbestand dat we als gemeente begin jaren ’90 hebben overgedragen 

aan de wooncorporaties, is ook niet gekrompen. Sindsdien is bijvoorbeeld het 

Paleis er als permanente ateliervoorziening bijgekomen. We herkennen dan 

ook niet het beeld van een vermindering van ateliers. Het aantal permanente 

ateliers dat er is, blijft ook behouden. Wel is aan de hand van de quickscan 

het behoud van voldoende betaalbare ruimte voor de creatieve sector als 

opgave voor de toekomst benoemd. We willen deze ‘ijzeren voorraad’ 

bewaken en waar mogelijk uitbreiden door het faciliteren van initiatieven op 
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dit gebied, de gemeentelijke verwerving van en sturing op vastgoed, en het 

incorporeren van broedplaatsen in onze stedelijke ontwikkeling (zoals in 

Suikerzijde en Stadshavens).   

 

2. In de brief van de HVK wordt duidelijk gemaakt dat de woon- en 

werkruimtes, naast het wonen en werken, ook gebruikt worden voor  

een scala aan maatschappelijke activiteiten, zoals exposities, het 

geven van cursussen en het ter beschikking stellen aan o.a. allerlei 

stichtingen op cultureel gebied voor het voeren van activiteiten. Ook 

worden in “normale tijden” de ruimtes opengesteld tijdens de open 

atelier dagen. Is het college het met de SP eens dat de panden 

hierdoor een belangrijk positie innemen in cultureel Groningen? Zo 

ja, hoe denkt het college zorg te kunnen dragen voor het in stand 

houden van deze activiteiten? Zo nee, waarom niet? 

 

Wij vinden dat broedplaatsen, inclusief ateliers, een belangrijke meerwaarde 

kunnen hebben voor de omgeving. Sterker, dat is één van de uitgangspunten 

van ons broedplaatsenbeleid. De creatieve energie vanuit deze plekken kan 

van grote betekenis zijn voor een stadsdeel of wijk, waarbij de onderlinge, al 

dan niet interdisciplinaire samenwerking van de broedplaatsbewoners een 

versterkende factor kan zijn. Wij zien voor het HvK-atelierbestand op deze 

punten juist een uitdaging. Hoewel autonome kunstenaars hun arbeid in het 

gewenste isolement moeten kunnen verrichten, zien wij voldoende kansen om 

méér invulling te geven aan het in contact treden met zowel de omgeving als 

andere disciplines. Daartoe willen we beeldend kunstenaars ook faciliteren in 

hun werksituatie. Vanzelfsprekend moet daarbij ruimte zijn voor cultureel 

ondernemende activiteiten als het verzorgen van educatie of een cursus. 

 

3. In de brief van de HVK wordt verder gesteld dat al decennia getracht 

wordt structureel atelierbeleid in Groningen te voeren en dat er 

weinig van de grond is gekomen. Is het college het met de SP eens dat 

in plaats van het laten verdwijnen van panden juist meer inzet 

gepleegd dient te worden op uitbreiding van panden? Zo ja, hoe denkt 

het college de uitbreiding te realiseren? Zo nee, waarom niet? 

 

De huurders waarover de HvK spreekt, maken vaak al decennia gebruik van 

de betreffende atelierpanden. Het gaat om ruime, monumentale panden in de 

binnenstad, die ook in deze tijden van een exploderende vastgoedmarkt voor 

een zeer beperkte prijs worden gehuurd. Zoals gezegd spreken wij niet van 

atelierbeleid, maar van broedplaatsenbeleid, waarvan ateliers een belangrijk 

onderdeel zijn. In onze Aanpak broedplaatsen, uw raad aangeboden op 13-5-

2020, lichten wij onze visie op en omgang met broedplaatsen toe. Speerpunt 

daarbij is de zorg voor voldoende betaalbare ruimte. 

 

4. De HVK stelt in hun brief dat zij graag in gesprek gaan met de 

gemeente Groningen om te komen tot een nieuwe beheerstructuur met 

al voorbeeld de SKAR in Rotterdam. Is het college het met de SP eens 
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dat deze handreiking moet worden aangenomen? Zo ja, op welke 

termijn gaat u in gesprek met de HVK?  Zo nee, waarom niet? 

 

Gezien de landelijke ontwikkelingen rond wooncorporaties en ateliers (de 

zogeheten DAEB/niet-DAEB discussie, over de wettelijke beperking sinds 

2018 van de taken van wooncorporaties, als gevolg waarvan wooncorporaties 

ateliers, woonateliers uitgezonderd, commercieel moeten exploiteren) zijn we 

al sinds 2016 in gesprek met de HvK. Wij vervolgen dit gesprek ook de 

komende periode. Voor ons broedplaatsenbeleid oriënteren wij ons, zoals ook 

de Aanpak broedplaatsen laat zien, op andere steden. Daaronder Rotterdam, 

maar bijvoorbeeld ook Amsterdam, Utrecht en Den Haag. 

 

5. Als laatste geeft de HVK aan dat zij in de huidige gesprekken tussen 

gemeente en de woningcorporaties wordt genegeerd en slechts een rol 

als geïnformeerde spelen. Is het college met de SP eens dat zij als 

belanghebbende en vertegenwoordiger van de kunstenaars aan de 

gesprekken dient deel te nemen? Zo ja, gaat u ervoor zorgen dat de 

HVK als volwaardige partner deel  gaat nemen aan de gesprekken? 

Zo nee, waarom niet? 

 

Zoals gezegd zijn we al een aantal jaren in gesprek met de wooncorporaties 

en de HvK. Aanvankelijk in relatie tot de beoogde herziening door het Rijk 

van het takenpakket van wooncorporaties, na de uitkristallisering hiervan 

over een toekomstbestendige situatie voor ons atelierbestand. Evenals de 

wooncorporaties beschouwen wij de HvK hierin als een volwaardige partner. 

Wij vervolgen ons gesprek met het inmiddels nieuwe bestuur van de HvK en 

met de wooncorporaties. 

 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


